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Sebehodnotící zpráva k projektu MAP Trutnovsko II za období od 1. 1 . 2019 do 31. 12. 2022 

obsahuje hodnocení realizace projektu a byla vytvořena dle Šablony pro Závěrečnou 

sebehodnotící zprávu příjemců MAP II (viz Metodika pro vnitřní evaluaci projektů PO 3 OP VVV).  

 
 
Doba realizace projektu:  01. 01. 2019 – 31. 12. 2022 
 
Realizátor projektu:  Místní akční skupina Království – Jestřebí hory, o.p.s. 
Partner s finančním příspěvkem: Místní akční skupina Království – Jestřebí hory, o.p.s. 
 
Za realizační tým projektu:  

Mgr. Jan Balcar, Ph.D., hlavní manažer projektu  
 

 
 
Webové stránky projektu: https://www.kjh.cz/cs/co-je-map#show  
 



 

A) Vznik projektu a jeho vývoj  

 
1) Co kromě finanční motivace bylo pro naši organizaci hlavním impulsem k zapojení se do projektu 
MAP II?  
 
Hlavním impulsem pro zapojení se do projektu byla snaha navázat na projekt MAP I, přispět k rozvoji 
vzdělávání v našem regionu, k prohloubení spolupráce mezi školami, školkami a dalšími aktéry 
v území ORP Trutnov, to vše za využití kontaktů a zkušeností MAS Království – Jestřebí hory, o.p.s.  
a jejích partnerů. 
 
2) Jaká byla naše původní představa o budování a fungování partnerství a jak se  
rozšířila/vyvinula/pozměnila v průběhu realizace, případně co k tomu vedlo?  
 
Naše představy o budování partnerství mezi školami, o kooperaci či výměně zkušeností byly vedeny 
principy metody LEADER, máme na mysli hlavně síťování a budování spolupráce v oblasti rozvoje 
školství ve směru „zdola nahoru“. Na konci tohoto procesu je úspěšná realizace projektu MAP 
Trutnovsko II.  
 

B) Uspořádání účastníků v projektu, jeho vedení a klíčoví aktéři  
 
1) Podle jakých kritérií jsme vybírali partnery do projektu MAP II a proč? Postupovali  
bychom nyní stejně? Co bychom v současné době změnili, pokud bychom začínali znovu?  
 
Partnery projektu jsme vybírali na základě znalosti regionu, zkušeností v oblasti vzdělávání i podle 
zájmu o spolupráci v území ORP Trutnov. Z našich zkušeností jednoznačně vyplývá, že je hodně 
důležité klást důraz na spolupráci škol se zřizovateli i institucemi neformálního a zájmového 
vzdělávání. Pokud bychom nyní začínali znovu, nic podstatného bychom neměnili. Možná bychom 
kladli ještě větší důraz na prvotní zjištění potřeb regionu. 
 
 2) Bylo nastavení z pohledu kompetencí a odpovědnosti v rámci projektu optimální a proč? 
 
Nastavení kompetencí mezi partnery bylo nastaveno optimálně. Fungovala spolupráce Realizačního 
týmu (RT), Řídicího výboru (ŘV), jednotlivých pracovních skupin (PS) i samotných vzdělávacích 
institucí. Realizační tým se pravidelně scházel, vyhodnocoval dosavadní průběh projektu a rozděloval 
si úkoly. V ŘV jsme měli vhodně zastoupené jednotlivé segmenty, podařilo se tu vždy schválit vše 
důležité. Co se týče pracovních skupin, byli v nich různě aktivní jedinci, většina z nich ale prokázala 
pracovitost a zodpovědnost. Největší vývoj nastal u pracovní skupiny pro rovné příležitosti, kde bylo 
třeba kvůli větší efektivnosti práce provést změnu na postu vedoucí PS. Následně zde skutečně došlo 
ke zvýšení efektivity PS. Většina členů PS a ŘV by ráda pokračovala i v navazujících projektech MAP. 
Osvědčený RT by měl nadále fungovat prakticky beze změn. 
 
 3) Jaké bylo odborné zajištění diskusních platforem a na jakém základě jsme vybírali odborníky? 
 
V rámci aktivit pořádaných v rámci MAP II se nám dařilo zajišťovat experty. Příkladem za všechny je 
Mgr. Svatava Odlová z Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, která se pravidelně účastnila 
diskusních platforem ředitelů škol a byla jim velkou oporou nejen v době covidu či přílivu 
ukrajinských dětí do škol. V čele dalších diskusních platforem či odborných seminářů byli specialisté 
v oblasti IT, rozvoje finanční, matematické i čtenářské gramotnosti nebo prevence sociálně 
patologických jevů. V rámci pracovních skupin se vyprofilovali fundovaní a navíc všeobecně uznávaní 
místní lídři.   



 
 4) Jaké byly rezervy v souvislosti se zajišťováním odborníků? Jaké změny jsme v tomto ohledu  
provedli?  
 
Zpočátku bylo těžké některé odborníky do regionu dostat. Mnozí měli nabitý diář, museli jsme s tím 
tedy počítat a naše aktivity spíše plánovat s větším časovým předstihem. Snažili jsme se také tým 
expertů rozšiřovat, oslovovali jsme rovněž odborníky na základě dobrých zkušeností odjinud…apod. 
Všechna opatření vedla v konečném důsledku k tomu, že projekt byl po odborné stránce zajištěn. 
 

c) Aktivity projektu  

 

 1) Jakým způsobem probíhalo setkávání aktérů v území participujících na tvorbě/aktualizaci  
MAP II, tj. Řídicího výboru a pracovních skupin (periodicita, forma, kdo moderoval)?  
 

Kompetence Řídícího výboru (ŘV) i zřízených pracovních skupin byly příhodně nastaveny tak, aby 

zastoupení členové (aktéři) mohli efektivně spolupracovat, diskutovat o dané problematice a dávat 

podněty nejvyššímu orgánu – Řídícímu výboru. 

Celý proces koordinoval především Realizační tým, který připravoval podklady pro jednání a 

následně zpracovával připomínky a náměty z jednání. 

Je třeba říci, že Realizační tým úzce spolupracoval s odbornými garanty pro oblast školství. 

V průběhu realizace projektu fungovalo celkem šest pracovních skupin MAP Trutnovsko II, z toho byly 

4 povinné a 2 volitelné. 

U povinných pracovních skupin šlo o: 

− PS pro financování, 

− PS pro rozvoj čtenářské gramotnosti a rozvoj potenciálu každého žáka, 

− PS pro rozvoj matematické gramotnosti a rozvoj potenciálu každého žáka, 

− PS pro rovné příležitosti. 

Volitelnými pracovními skupinami byli: 

− PS Ředitelé škol, 

− PS pro neformální a zájmové vzdělávání. 

Členové pracovních skupin byli osloveni na základě svých odborností, znalostí a také požadavků 

daných Postupy MAP II. 

Zapojení a nasazení členů PS bylo různé, vesměs ale můžeme hovořit o velké pracovitosti a zápalu pro 

věc, jednání PS byla až na malé výjimky produktivní. 

Povinné pracovní skupiny se setkávaly 4x do roka, nepovinné dvakrát ročně, stejně jako Řídicí výbor.  
Pracovní skupiny moderoval většinou hlavní manažer projektu ve spolupráci s vedoucími příslušných 
PS. Jednání ŘV moderovali hlavní manažer projektu MAP II a předseda Řídicího výboru. Na některé 
aktivity v rámci Implementace jsme využili služeb facilitátora. 
 
 
 
 
 
 
 



2) Jak hodnotíte ostatní aktivity projektu?                                                                                  
 
Tvorba strategického dokumentu MAP II proběhla úspěšně. Neobešla by se bez spolupráce se 
školami, dalšími aktéry zapojenými do projektu a odborníky na strategické plánování. Realizovali jsme 
šetření přímo v regionu, řízené rozhovory i vlastní dotazníkový průzkum. Provedli jsme také 
opakovaně sběr projektových záměrů škol. Indikátory týkající se platforem byly naplněny, v oblasti 
implementačních aktivit byly dokonce překročeny. 
 
3) Co se nám osvědčilo?  
 

• sázka na budování osobních vazeb a důvěry 

• vzájemná výměna zkušeností a profesní setkávání 

• inspirativní výjezdy s řediteli škol 

• větší zapojení mateřských škol 

• naslouchání potřebám škol, abychom jen nevymýšleli „aktivity pro aktivity“ 

• sdílecí platformy s realizátory MAP z jiných regionů 

• metodická podpora od odborníků (kraj, metodické kabinety, NPI ČR, MŠMT, NS MAS ČR…)  
 
A co naopak nefungovalo? 
 

• nepodařilo se nám ve větší míře zapojit základní umělecké školy nebo speciální školy 

• nedařilo se nám do těchto aktivit ve větší míře zapojit rodiče žáků 
 
4) Co jsme podnikli pro zlepšení?  
 

• představitele méně zapojených škol jsme častěji kontaktovali, vysvětlovali jim přínos 
projektu. Zjišťovali jsme, co by pro ně z naší strany mohlo být užitečné 

• snažili jsme se rodiče kontaktovat i jinými komunikačními kanály, akce pro ně spojovat 
například s rodičovskými schůzkami a využívat toho, že ve škole jsou 

 
5) Co se nám v projektu podařilo vytvořit, na co jsme hrdí a z čeho by se mohli inspirovat ostatní?  
 

• Podařilo se nám vyprofilovat skutečnou partu místních lídrů, tým ředitelů škol, učitelů a 
dalších lidí, kterým úroveň vzdělávání na Trutnovsku není lhostejná. Hrdí jsme na řadu 
konkrétních výstupů. Jmenovat můžeme kupříkladu aktivity s mateřskými školami na 
podporu zdravotníků nebo seniorů, sdílecí cyklus „Učitelé sobě“, kulaté stoly učitelů 
jednotlivých předmětů, oblíbené výjezdy s řediteli plné inspirace a vzájemného poznávání 
nebo více než 40 pohádkových audioknížek na motivy děl Čapka, Němcové a dalších autorů z 
regionu, které namluvily děti na ZŠ, my je zkompletovali a následně audiopohádky našly 
široké využití na základních i mateřských školách. 
 

6) Jaké aktivity byly v projektu nejpřínosnější a proč?  
 

• Myslíme, že se díky projektu MAP Trutnovsko II podařilo vytvořit řadu užitečných vazeb, 
nastartovat výměnu zkušeností. Expertní podpora v době covidu či přílivu dětí z Ukrajiny 
z naší strany byla prokazatelně prospěšná. Posun v oblasti přínosné spolupráce škol a dalších 
institucí vlivem aktivit MAP II je zjevný. 
 

 

 

 



d) Výstupy, očekávané výsledky  

 
 1) Jaké byly původně plánované a jaké jsou v tuto chvíli reálné výstupy z projektu MAP II?  
 
Můžeme konstatovat, že původně plánované výstupy z projektu MAP Trutnovsko II jsou po čtyřech 
letech realizace projektu naplněny. Vyplývá to i z výsledků provedené evaluace (viz dokument 
„Externí evaluace MAP Trutnovsko II.doc“). 
 
2) Co jsme vytvořili nebo jak jsme projektem ovlivnili své okolí, aniž bychom to předem plánovali?  
 
Před zahájením projektu jsme měli vlastní vize a plány, pustili jsme se do realizace naplánovaných 
aktivit, a přitom jsme stále mapovali reakce a potřeby regionu. Nakonec se nám podařilo uvést v život 
fungující model všestranně prospěšné spolupráce, upevňují se tak profesní vztahy a dochází 
k výměně zkušeností. Tím jsme v dobrém slova smyslu jistě ovlivnili své okolí. Následkem toho nastal 
mnohdy posun i v oblastech, kde jsme to předem neplánovali. Jako příklad můžeme uvést 
nastartování kulatých stolů učitelů jednotlivých předmětů, tento nápad vzešel z našeho sdílecího 
cyklu „Učitelé sobě“. Proškolením stovek učitelů ohledně používání online platforem (Google Meet, 
Teams…aj.) jsme přispěli ke zdárnému průběhu distančního vyučování. Uvedené online platformy je 
možné používat i v době normální výuky, například při komunikaci s nemocným žákem…atd. 
 
3) Která nastavení/formáty komunikace se v našem území ukázaly jako nejlepší a proč?  
 
Jako nejlepší forma komunikace se určitě ukázalo osobní setkávání. V rámci možností jednotlivých 
aktérů zapojených do projektu se nám tato forma jednoznačně osvědčila. Často jsme přistupovali i 
k telefonické formě komunikace, případně e-mailové… Vlivem projektu MAP II mezi sebou více 
komunikují i sami aktéři v území (myšleno i mimo RT MAP). 
 
4) Která nastavení/formáty komunikace bychom ve svém území naopak již nevolili a z jakého  
důvodu?  
 
Někteří aktéři zapojení do projektu mají zahlcené e-mailové schránky, denně jim přichází spousta 
zpráv a na některé naše e-maily už potom nereagují. Budeme se snažit dávkovat informace posílané 
do území citlivěji. Uvažujeme také o pravidelné rozesílce velmi stručného a přehledného newsletteru, 
kde by byly důležité informace zmíněné jen v bodech s tím, že po kliknutí či třeba zavolání konkrétní 
osobě se dotyčný dozví více. 
 
5) V čem náš projekt dokázal změnit okolí nebo chování lidí?  
 

Projekt MAP Trutnovsko II dokázal probudit zájem jak u škol, tak i u zřizovatelů a různých odborníků 

v oblasti školství. Lidé zapojení v oblasti vzdělávání už vědí, že je tu někdo, kdo jim dokáže rychle a 

účinně pomoci, kdo jim pomůže zrealizovat aktivity, na které by sami organizačně nestačili. I díky 

medializaci projektu se široká veřejnost více dozvěděla o činnosti jednotlivých školek a škol. Rodiče 

mají větší povědomí o tom, co jejich dítě potřebuje nebo co ho v současném světě nejvíce ohrožuje. 

 

6) Jak budou fungovat vytvořená partnerství po skončení projektu, a to i s ohledem na celkovou  

organizaci (finanční, lidské zdroje, motivaci ke kooperaci apod.)? Jakých změn je případně  

potřeba pro udržení ideje projektu i po skončení podpory z OP VVV?  

Vytvořené partnerství se školami bude nadále funkční, určitě i díky realizaci navazujících projektů 

MAP. Podařilo se vytvořit důležité vazby, komunikační kanály i linky spolupráce, díky nimž budou 



vytvořená partnerství určitě fungovat i mimo projekt MAP. V tomto směru bude hrát i nadále 

důležitou roli nositel projektu, Místní akční skupina Království – Jestřebí hory. Otázka financování 

aktivit spolupráce je otevřená, po skončení podpory z operačních programů bude třeba zvážit větší 

finanční zapojení sponzorů a dárců, zřizovatelů i samotných škol. 

e) Dodatečné informace  

Zde prosím uveďte všechny další důležité informace nebo témata, která považujete s ohledem  

na autoevaluaci projektu jako relevantní a nebyla v předchozích kapitolách doposud obsažena.  

Platné pro relevantní příjemce výzvy č. 02_15_005_ Místní akční plány rozvoje vzdělávání:  

Pokročilé projekty (MAP+) využijí tento prostor pro vlastní zhodnocení přínosu aktivit z fáze  

Realizace, včetně zhodnocení těchto aktivit s ohledem na přínos pro děti ohrožené školním  

neúspěchem.   

Nemáme takové informace. 

f) Shrnutí  

Evaluace byla zpracována na základě poznatků členů Realizačního týmu i Řídicího výboru, ohlasu 

účastníků projektu, spolupracovníků - expertů i široké veřejnosti. Jako podklad pro tvorbu této zprávy 

posloužily rovněž výstupy z řízených rozhovorů, dotazníkových šetření i hodnotících zpráv 

jednotlivých aktivit nebo zápisy z jednání pracovních skupin. 

 

 

Mgr. Jan Balcar, Ph.D. 

Hlavní manažer MAP Trutnovsko II.  

 


